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Merksplas, 27 januari 2021 

Verslag 

Zitting van de OCMW-raad van  21 december 2020 

 

AANWEZIG: Frank Wilrycx, Burgemeester-Voorzitter 

Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen Kerremans, 

Schepenen 

Annie Verheyen, Jef Van Accom, Jef Schoofs, Kris Luyckx, Raf 

Verheyen, Tine Van der Vloet, Evelien Willems, Josée Van Aert, Boris 

Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen, Jan De Bie, Luc 

Holthof, Raadsleden 

Dries Couckhuyt, Algemeen directeur 

VERONTSCHULDIGD:  

  

 

Openbaar 

Aanhef 

1. Opmerkingen bij de notulen van vorige OCMW-raad. 

Feiten 

De OCMW-raad wordt officieel geopend door de voorzitter. Schepen Monique Quirynen wordt 

geloot om als eerste de stem uit te brengen. 

Besluit  

Raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt om de besluiten van de burgemeester omtrent 

digitale raadsvergadering op de raad te bekrachtigen. 

Er zijn geen verdere opmerkingen bij het verslag van de OCMW-raad van 23 november 2020. 

Financiën 

2. Besluit van 19 november 2020 van de Gouverneur tot goedkeuring van de 

jaarrekening over het financiële boekjaar 2019 van de gemeente en het openbaar 

centrum voor maatschappelijk welzijn van Merksplas. Kennisname. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017, artikel 332 §1 derde lid; 

Feiten 

de rekening 2019 van de gemeente en het openbaar centrum voor maatschappelijk welzijn van 

Merksplas zoals vastgesteld in de respectievelijke raden van 28 september 2020; 

het besluit van 19 november 2020 van de Gouverneur tot goedkeuring van de jaarrekening 

over het financiële boekjaar 2019 van de gemeente en het openbaar centrum voor 

maatschappelijk welzijn van Merksplas; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Kennis te nemen van het besluit van 19 november 2020 van de Gouverneur tot goedkeuring 

van de jaarrekening over het financiële boekjaar 2019 van de gemeente en het openbaar 

centrum voor maatschappelijk welzijn van Merksplas. 

 



 pagina 2 van 5 

3. Meerjarenplanaanpassing 1 2020-2025. Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het Besluit van de Vlaamse Regering betreffende de beleids- en beheerscyclus van de lokale 

besturen van 30 maart 2018; 

het Ministerieel Besluit van 26 juni 2018 tot vaststelling van de modellen en de nadere 

voorschriften van de beleidsrapporten, de rekeningstelsels en de digitale rapportering van de 

beleids- en beheerscyclus van de lokale besturen; 

omzendbrief KB/ABB 2019/4 van 3 mei 2019 over de strategische meerjarenplannen 2020-

2025 van de lokale en provinciale besturen volgens de beleids- en beheerscyclus; 

omzendbrief KBBJ/ABB 2020/3 van 18 september 2020 over de aanpassing van de 

meerjarenplannen 2020-2025 van de lokale en provinciale besturen volgens de beleids- en 

beheerscyclus; 

Feiten 

het raadsbesluit van 16 december 2019 houdende de goedkeuring van het geïntegreerd 

meerjarenplan 2020-2025 van het OCMW en de gemeente Merksplas; 

de voorliggende meerjarenplanaanpassing 1 2020-2025 

het budget toont volgende cijfers in het laatste jaar: 

Exploitatiesaldo:                                                            €         917.142,00 

Investeringssaldo:                                                         €    -   249.815,00 

Saldo exploitatie en investeringen:                                  €         667.327,00 

Financieringssaldo:                                                         €   -   559.528,00 

Budgettair resultaat boekjaar:                                         €        107.799,00 

Gecumuleerd budgettair resultaat vorig boekjaar:             €        250.772,63      

Gecumuleerd budgettair resultaat:                                   €        358.571,63 

Beschikbaar budgettair resultaat:                                    €         358.571,63  

Autofinancieringsmarge:                                                 €         357.614,00; 

het advies van het managementteam; 

de toelichting door de burgemeester-voorzitter; 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) geeft toelichting bij aanpassing 1 van 

meerjarenplan 2020-2025 : 

'een meerjarenplan wordt opgemaakt voor 6 jaar. Het eerste jaar is telkens het 1e jaar na 

het begin van de legislatuur. 

Het laatste jaar valt dus in de volgende legislatuur. Deze periode loopt dus van 2020 

t.e.m. 2025. 

2020 was het eerste jaar met een geconsolideerd budget voor OCMW en gemeente. 

Deze consolidering nam enorm veel tijd in beslag, vandaar dat nog met de oude 

doelstellingenboom gewerkt werd. 

Dit jaar heeft het MAT een nieuwe doelstellingenboom uitgewerkt, waarvoor dank. 

Dit moet heel wat verduidelijking en overzicht brengen. 

Gezien de boekingen vanaf nu dus op een andere plaats gebeuren, is vergelijken met 

andere jaren moeilijk. Maar in de toekomst zal dit zeker een verbetering zijn. 

Doelstellingenboom: 19 doelstellingen, waaraan alle uitgaven opgehangen worden. 

Dit wordt dan steeds meer in detail opgedeeld: actieplannen, acties, … Tot je voor elke 

uitgaven een verklaring vindt. 

Vandaag bespreken we de 1e aanpassing van dit MJP, namelijk de aanpassing aan het 

budget voor 2021. In het voorjaar komt de 2e aanpassing, als de rekening van 2020 klaar 

is. 

Een belangrijke tabel in dit MJP is de tabel M2 (p55). Dit is financieel evenwicht. 

Zo zie je dat er in 2021 voor 15.781.900€ investeringen in staan. De belangrijkste: 

 5.979.989€: rioleringen, fietspaden, wegenwerken: (Steenweg op 

Weelde, Koekhoven, Bevrijdingstraat, Nachtegaalstraat en diverse) 

 2.913.497€ Assistentiewoningen 

 150.000€ werken bibliotheek 

 155.212€ aankoop grond kolonie 
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 3.739.315€ fase 5bis van de kolonie 

 711.986€ energieproject op de kolonie i.s.m. de CIM en SIM 

 469.259€ restauratie kerk 

Tegenover deze investeringen staan 4.753.183€ subsidies en schrijven we een lening van 

5mio€. 

We hadden de leningslast kunnen vermijden als we vb. onze rioleringen zouden 

overdragen (vb. aan Fluvius, Pidpa, Aquafin, …) en als we met een pps zouden werken. 

Dan hadden we geen schulden in de balans staan maar enkel veel hoger exploitatie 

kosten. Dit wordt door veel gemeentes toegepast, maar geeft wel een vertekend beeld 

van de schuldenlast. 

De meeste investeringen genereren ook inkomsten: rioleringen via de lokale 

saneringsbijdrage en vb. de kolonie, de assistentiewoningen en het energieproject via 

inkomsten van de gebruikers. 

Daarnaast is ook het nieuwe personeelskader opgenomen in het budget. 

De belastingen blijven dezelfde: 692 opc op de OV en 6,5% APB.' 

  

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) heeft bedenkingen bij de manier van werken door nog 

wijzigingen aan te brengen in het ontwerp in de periode van 14 dagen voorafgaand aan de 

raad en stelt voor dit agendapunt te verdagen; 

raadslid Jan De Bie (Groen) sluit zich daar bij aan; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat het document inderdaad 14 dagen 

op voorhand moet overgemaakt worden maar er altijd wijzigingen kunnen aangebracht 

worden. Ook het college van burgemeester en schepenen heeft deze wijzigingen dezelfde dag 

ontvangen. Op de financiële commissie werd aangegeven welke wijzigingen (leefloon) nog 

dienden aangebracht. BBC neemt niet altijd automatisch de ingebrachte cijfers over. De 

nieuwe doelstellingenboom zal hopelijk de zaken verduidelijken zodat we volgend jaar over de 

inhoud kunnen discussiëren; 

raadslid Jan De Bie (Groen) vreest dat de oude doelstellingenboom nog altijd zal blijven 

opduiken in rapporten en vraagt of de diensten werden betrokken bij de opmaak van de 

doelstellingenboom; 

de algemeen directeur antwoordt dat de diensthoofden bij de ontwikkeling van de nieuwe 

doelstellingenboom werden betrokken. Aan hen werd gevraagd om te kijken welke acties 

eventueel geschrapt konden worden en de acties onder de verschillende doelstellingen te 

plaatsen. Ook werd hen gevraagd om de acties te koppelen aan de duurzame 

ontwikkelingsdoelstellingen. Helaas heeft het systeem deze SDG's niet meegenomen in het 

rapport; 

raadslid Jan De Bie (Groen) mist een visie in het meerjarenplan. Investeringen voor de laatste 

jaren ontbreken en er wordt geen rekening gehouden met de impact van corona; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) geeft aan dat de gederfde inkomsten te 

voorschijn gaan komen in de rekening 2020. Voor veel investeringen in de rioleringswerken die 

we nog moeten inplannen hangen we af van subsidies van de hogere overheid. Bij de 

toekomstige investeringen op de kolonie voorzien we enkel architectkosten. Veel 

restauratiewerken zijn enkel casco en zullen grotendeels gesubsidieerd worden. Bij de 

hooischuur zal het gevangenismuseum de herbestemmingswerken op zich nemen; 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) uit haar bezorgdheid dat er bijvoorbeeld voldoende leefloon 

wordt gebudgetteerd om de impact van corona op te vangen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt gerust dat er ruim genoeg 

gebudgetteerd is op de post leefloon en dat dit budget desnoods aangepast kan worden; 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt waarom er een lening afgesloten wordt; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) verwijst naar de investeringen voor 15 

miljoen waar ongeveer 5 miljoen subsidies tegenover staan. Er wordt een lening van 5 miljoen 

op 20 jaar aangegaan die kan worden terugbetaald met de opbrengsten van die investeringen 

(vb bijdrage opvang en transport op pidpa-factuur voor riolering, concessievergoeding, huur 

assistentiewoningen,  ...); 

raadslid Jan De Bie (Groen) verwijst ook nog naar de lening van 4,5 miljoen die in 2020 zou 

worden opgenomen om op te merken dat daarentegen de aflossingen blijkbaar dalen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) laat een overzicht van de leningen 

bezorgen; 

raadslid Jan De Bie (Groen) geeft aan dat er een aantal investeringen dubbel in staan; 
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burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) beaamt dit en stelt dat de rekening 2020 in 

het voorjaar dat zal uitzuiveren; 

raadslid Jan De Bie (Groen) wijst er op dat er eigenlijk een budget ter stemming voorligt dat 

niet klopt; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat het budget er na de invoering van 

de rekening 2020 gunstiger zal uitzien, gezien dan de dubbele boekingen in de uitgaven 

verdwijnen; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt waarom er nog geïnvesteerd wordt in een 

tijdsregistratiesysteem. Past dit nog in een eigentijds human ressources management?; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) koppelt een tijdsregistratiesysteem aan de 

glijdende werkuren; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vergeleek graag de tabel dat de burgemeester had laten zien op de 

commissie kolonie met de budgetten voor de verschillende fases; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) zegt dat hij op de commissie een tabel heeft 

laten zien met de nieuwe timing. De tabel waarover het raadslid spreekt is waarschijnlijk de 

initiële tabel die voor de subsidieaanvraag gebruikt werd; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) hekelt het aantal fouten en dubbeltellingen. In het verleden werd 

gesteld dat we een pilootbestuur waren maar nu zouden we toch mogen verwachten dat er 

correcte cijfers worden voorgelegd; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) beaamt dit maar verwijst ook naar de 

integratie OCMW en gemeente waardoor we toen de doelstellingenboom niet hebben kunnen 

aanpakken. Ook het systeem van beleids- en beheerscyclus werkt de duidelijkheid niet in de 

hand. Je kan gemeenten ook niet vergelijken. De aangepaste doelstellingenboom zou de zaken 

in de toekomst moeten verduidelijken; 

raadslid Jan De Bie (Groen) wijst er op dat in vergelijking met vorig jaar waarin het 

meerjarenplan werd opgemaakt er voor 7 miljoen extra investeringen worden ingeschreven; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat investeringen in rioleringen en 

fietspaden afhankelijk zijn van wanneer de subsidies van de hogere overheid worden 

toegezegd; 

raadslid Jan De Bie (Groen) wijst er op dat een van de leader projecten niet werd 

overgedragen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) zal dit laten controleren; 

raadslid Jan De Bie (Groen) vestigt de aandacht op het budget voor flankerende maatregelen 

waar haast niets wordt van gebruikt; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) zegt dat dit budget voorzien is voor niet 

voorziene uitgaven. Suggesties zijn altijd welkom; 

raadslid Jan De Bie (Groen) stelt dat er geen budget is voorzien voor aanpassing huisstijl; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat de huisstijl wel zal worden 

aangepast maar misschien via een ander budget (ICT); 

Besluit Met 15 stemmen voor (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, 

Leen Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, 

Josée Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen), 4 stemmen tegen 

(Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof) 

De meerjarenplanaanpassing 1 2020-2025 goed te keuren voor wat betreft het gedeelte van 

het OCMW. 

 

Rondvraag 

4. Rondvraag 

Wetgeving 

Ingevolge artikel 31 en artikel 74 van het decreet lokaal bestuur en artikel 11 van het 

huishoudelijk reglement van de OCMW-raad wordt aan de raadsleden de mogelijkheid geboden 

aan het vast bureau vragen te stellen. 

Tussenkomsten 

raadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 
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'In het kader van armoedebestrijding in Vlaanderen wordt aan lokale besturen met een 

sterk lokaal uitgebouwd armoedebestrijdingsbeleid de mogelijkheid geboden om een 

medewerker die deskundig is in het uittekenen van een lokaal armoedebestrijdingsbeleid 

ter beschikking te stellen aan een andere gemeente om zodoende armoedebestrijding 

naar een hoger niveau te tillen. In de armoedebarometer zagen we ongunstige cijfers voor 

Merksplas. Zal Merksplas gebruik maken van deze regeling?' 

voorzitter van het BCSD Leen Kerremans (Leefbaar) antwoordt dat dit niet gekend was maar 

blijkbaar nog wel moet geconcretiseerd worden. Er wordt sterk ingezet op armoedebeleid via 

budgetcoaches en schuldbemiddelaars. In samenwerking met Noorderkempen Werkt zijn ook 

de onderwijscheques tot stand gekomen. Met Noorderkempen Werkt wordt ook ingezet op een 

geïntegreerd breed onthaal zodat mensen hun weg vinden naar CAW's, ... We volgen het op. 

Besluit  

 

Aldus gedaan en beslist in zitting datum als ten hoofde. 

 

   

De Algemeen directeur,  De Burgemeester-Voorzitter, 

   

Dries Couckhuyt  Frank Wilrycx 

 


